
PROTOKÓŁ NR 45

Z posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 24 stycznia 2005 roku.

1. Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zdzisława Kasperska.
2. w posiedzeniu komisji udział wzięli wszyscy członkowie Komisji;
Lista obecności członków Komisji w załączeniu do niniejszego protokołu.

3. Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli:
Przewodniczący Rady Gminy Pabianice – Stefan Marchewka
Sekretarz Gminy Pabianice – Jadwiga Słubik

4. Porządek posiedzenia:
1) Samokształcenie Przewodniczącego Komisji „Pozycja prawna Komisji Rewizyjnej”.
2) Opracowanie protokołu pokontrolnego z dnia 19 stycznia 2005 r.
3) Omówienie i zaopiniowanie materiałów na sesję.
4) Sprawy różne.

5. Przebieg posiedzenia:
Posiedzenie Komisji Rewizyjnej otworzyła Przewodnicząca Komisji Zdzisława Kasperska.
Przewodnicząca Komisji przedstawiła i zapoznała pozostałych członków komisji z materia-

łami ze szkolenia, w którym uczestniczyła w dniu 20 stycznia br. na temat „Pozycja prawna
Komisji Rewizyjnej”. Materiały otrzymane na ww szkoleniu stanowią załącznik do niniejszego
protokołu.
Odnośnie realizacji pkt 2 porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę na

dopłaty dla pracowników Urzędu Gminy na podnoszenie wykształcenia. Przytoczyła w tym
miejscu zapis odnoszący się do tej sprawy, zawarty w protokole nr 32 z posiedzenia Komisji
Rewizyjnej z dnia 21 kwietnia 2004 r., którzy brzmi: „w związku z wnioskiem Komisji Rewizyjnej
dotyczącym dopłat do nauki dla pracowników Urzędu Gminy Wójt Gminy powinien wystąpić do
Rady Gminy z odpowiednią uchwałą wraz z regulaminem w sprawie ustalania zasad pomocy
pracownikom urzędu, którzy chcą podnosić swoje kwalifikacje, ale o specjalności przydatnej dla
Urzędu Gminy”. Jak zauważyła Przewodnicząca Komisji z takową uchwałą Wójt Gminy nie
wystąpił.
Sekretarz Gminy Pabianice wyjaśniając brak projektu uchwały i regulaminu przytoczyła pkt

15 protokołu Nr XXVII z sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 1 grudnia 2004 r., który brzmi:
W wolnych wnioskach i sprawach różnych Przewodniczący Rady zapoznał Radę Gminy z pi-
smem pracowników Urzędu Gminy Pabianice, /którzy kontynuują naukę na studiach zaocznych/
z prośbą o dofinansowanie kosztów związanych z nauką. /zał. nr 18 do protokołu/
Ponadto Przewodniczący poinformował, że w załączeniu do powyższego pisma jest też odpo-

wiedź Wójta w tej kwestii, który opierając się na zaleceniu pokontrolnym Komisji Rewizyjnej
odpowiedział pracownikom, że nie będzie dofinansowywał z budżetu gminy kosztów nauki dla pra-
cowników kontynuujących naukę na studiach zaocznych /zał. nr 19 do protokołu/. Pisma Prze-
wodniczący Rady skierował celem zaopiniowania przez Komisję Gospodarczo-Finansową Rolną
i Ochrony Środowiska.
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i Ochrony Środowiska w imieniu

Komisji przedłożył wniosek do powyższego.
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„Zapoznając się z pismem pracowników Urzędu Gminy skierowanym do Wójta Gminy dot.
dofinansowania opłat do czesnego dla studiujących pracowników Urzędu Gminy, Komisja pro-
ponuje aby pokryć koszty czesnego w wysokości 25% ponoszonego w ciągu roku dla studiującego
pracownika”.
Radna D. Muszczak zabierając głos wyraziła swoją opinię do powyższego, powiedziała, iż

uważa, że w pracowników należy inwestować, jeżeli zakład na to stać, obecnie praktyki takie mają
miejsce w różnych firmach, jest za tym, żeby poprzeć wniosek Komisji Gospodarczo-Finansowej,
Rolnej i Ochrony Środowiska w kwestii dopłat do czesnego za naukę pracowników Urzędu Gminy.
Wójt gminy podziękował Komisji Gospodarczo-Finansowej za tak sprecyzowany wniosek, jed-

nocześnie poinformował, że wystosowując wcześniej odmowne pismo na prośbę pracowników su-
gerował się zaleceniem Komisji Rewizyjnej, która przedłożyła zalecenie pokontrolne, aby nie do-
płacać pracownikom do nauki.
Po odbytej dyskusji w powyższym temacie Przewodniczący Rady poddał wniosek Komisji

Gospodarczo- Finansowej, Rolnej i Ochrony Środowiska, aby pokryć koszty czesnego w wysoko-
ści 25% ponoszonych w ciągu roku dla studiującego pracownika Urzędu Gminy. Dopłata dotyczy
1 roku.
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za wnioskiem radni opowiedzieli się w głosowaniu

7 głosami, przy 4 głosach wstrzymujących się. W wyniku takiego głosowania wniosek Komisji
Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i Ochrony Środowiska został przyjęty do realizacji.
Sekretarz Gmin wyjaśniła ponadto, że skoro pismo pracowników Urzędu Gminy skierowane

do Wójta dotyczące dofinansowania do ich nauki zostało rozpatrzone przez Wójta negatywnie,
odmownie w związku z czym nie zaistniała sytuacja aby przygotować projekt uchwały oraz
odpowiedni regulamin. Przewodniczący Rady Gminy S. Marchewka potwierdził prawidłowość
procedury zaistniałej sytuacji. Powiedział, że Komisja Rewizyjna jest cząstką Rady a decyzje
całej Rady są ostateczne i podważalne tylko przez organ nadrzędny.
Po dokonaniu wyjaśnień w przedmiotowej sprawie Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag

i wniosków, pozostawiając sprawę otwartą na przyszłość. Komisja jeszcze raz podkreśliła, że
skontrolowane wydatki w 2004 r. w dziale 750, rozdział 75023 § 4210 i § 4300 i rozdział 75022 §
4210 i § 4300 tj. wydatki urzędu gminy i rady gminy uznaje za celowe i zasadne.
Jako uzupełnienie protokołu Nr 44 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 19 stycznia 2005

r. dopisuje się w realizacji punktu 3 porządku posiedzenia, że Komisja kontrolując uchwałę Nr
XXIII/156/2004 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 sierpnia 2004 r. w sprawie zmian w budżecie
gminy Pabianice w 2004 r. prosiła o przedłożenie stosownych dokumentów potwierdzających
wydatek w kwocie 60.000 zł z dziale 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80104 - Przedszkola,
§ 2900 – wpłaty gmin i powiatów na rzecz innych jednostek samorządu terytorialnego oraz
związków gmin lub związków powiatów na dofinansowanie zadań bieżących (dot. wpłaty na
dzieci z terenu gminy Pabianice uczęszczających do przedszkoli w Mieście Pabianice).
Inspektor M. Bartłomiejczyk przedstawiła Komisji porozumienie znak: 1170/185/2004 w spra-

wie powierzenia przez Gminę Pabianice – Gminie Miejskiej Pabianice wykonania zadania pu-
blicznego polegającego na realizowaniu zadań z zakresu oświaty z którego wynika, że Gmina
Pabianice zobowiązuje się do zwrotu kosztów ponoszonych przez Miasto na utrzymanie dzieci
w przedszkolach miejskich w wysokości 10.000 zł miesięcznie, należność będzie uiszczana z góry.
Z rozliczenia wynika, że na dzień 31.12. 2004 r. przekazane było 50.000 zł tzn. za miesiąc wrze-
sień, październik, listopad, grudzień 2004 r. i styczeń 2005 r. Pozostałe środki niewykorzystane
zostaną w nadwyżce budżetowej.
Następnie Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwał, które będą przedmiotem sesji Rady

Gminy Pabianice w dniu 26 stycznia br., zostały one pozytywnie zaakceptowane przez Komisję.
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Omawiając tematykę kolejnego, lutowego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Przewodnicząca
tejże Komisji zwróciła się z prośbą o pisemne wyjaśnienie przez radcę prawnego zakresu czaso-
wego przeprowadzanych przez Komisję Rewizyjną kontroli tzn. czy Komisja ta ma uprawnienia
do kontroli obejmującej okres poprzedniej kadencji. W związku z tym, że jednym z punktów
porządku kolejnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej będzie „Ewidencja wydatków: w których
wsiach rozwiniętych, czy opóźnionych w zakresie rozwoju infrastruktury były i są lokowane
środki publiczne – kadencja 1998-2002 oraz 2002-2005, 2006 – planowane wydatki” został po-
stawiony przez Przewodniczącą Komisji wniosek, aby ograniczyć kontrolę do obecnej kadencji.
Powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie przez wszystkich członków Komisji.
Zobowiązano Sekretarz Gminy do przygotowania na kolejne posiedzenie Komisji materiałów

dotyczących wydatków z budżetu gminy, kwotowo na każdą wieś, sołectwo w okresie 2002-2006
w zakresie inwestycji, środków na OSP, kulturę itp. Termin kolejnego posiedzenia Komisji usta-
lono na ok. 10 lutego br.
W sprawach różnych Przewodnicząca Komisji wyraziła pilną potrzebę stworzenia regulaminu

pracy Komisji Rewizyjnej. Pozostawiając tą sprawę do rozpatrzenia na kolejnym posiedzeniu
Komisji.
Na tym posiedzenie zamknięto.

Posiedzeniu przewodniczyła:
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej

Zdzisława Kasperska

Protokolant: Anna Chodasewicz
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